
PROTOKÓŁ nr XXXIX/2013 

z sesji Rady Gminy Opatów odbytej dnia 27 czerwca 2013 roku 

w sali remizy OSP w Iwanowicach Dużych  

Godzina  rozpoczęcia 13
oo

, godz. zakończenia 16
30 

Na 15 radnych obecnych na sesji 14 radnych 

Zaproszeni  goście: 

1. Wójt Gminy                - Bogdan Sośniak 

2. Sekretarz Gminy         - Jerzy Szyja 

3. Skarbnik Gminy          - Zbigniew Kowalik 

4. Radca Prawny    - Wanda Balas 

5. Kierownik GOPS w Opatowie   - Anna Hyra 

6. Dyrektor GBP w Opatowie – Daniela Okoń 

7. Kierownik  GZGKiM w Opatowie – Robert Puchała 

8. Sołtysi 

Lista obecności radnych i sołtysów w załączeniu do protokołu. 

O terminie posiedzenia radni zostali powiadomieni pisemnie. 

Porządek  obrad 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności  

2. Przedstawienie porządku obrad  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji  

4. Informacja Wójta Gminy o bieżącej działalności miedzy sesjami  

5. Interpelacje i zapytania radnych i sołtysów  

6. Sprawozdanie z realizacji gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych gminy Opatów za 2012 rok  

7. Sprawozdanie Wójta Gminy Opatów z wykonania budżetu gminy Opatów oraz 

sprawozdanie finansowe za 2012r  

8. Informacja o stanie mienia komunalnego na dzień 31 grudnia 2012r.  

- opinia VI Składu Orzekającego RIO w Katowicach o przedłożonym przez Wójta 

Gminy Opatów sprawozdania z wykonania budżetu za 2012r wraz z informacją o 

stanie mienia komunalnego.  



9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdań finansowych 

za 2012r.  

- Wniosek Komisji Rewizyjnej przy Radzie Gminy Opatów w sprawie udzielenia 

absolutorium dla Wójta Gminy z wykonania budżetu za 2012r  

- opinia VI Składu Orzekającego RIO w Katowicach w sprawie zaopiniowania 

wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Opatów  

10. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Gminnej Biblioteki Publicznej w Opatowie za rok 2012  

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2013 rok.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Opatowie.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości stanowiącej własność gminy Opatów  

15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych i sołtysów.  

16. Sprawy bieżące  

17. Zakończenie XXXIX zwyczajnej sesji Rady Gminy Opatów  

Przebieg posiedzenia: 

Ad-1.  

Otwarcia  sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy – Witold Łacny , powitał 

wszystkich zebranych i na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność sesji. 

Ad-2.  

Na wniosek Przewodniczącego Rady, porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

Ad-3. 

Protokół z poprzedniej sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie, bez uwag. 

Ad-4,5 

Informacja Wójta o bieżącym funkcjonowaniu gminy: 

Inspektor UG Krystyna Jędrycha  udzieliła informacji nt. postępu  robót przy 

kanalizacji na terenie Opatowa 



Radny Tomasz Macherzyński zapytał czy na ul. Leśnej w Opatowie tez będzie 

naprawiona droga? 

Inspektor UG odpowiedziała, ze tak, w chwili obecnej jest tam robione odwodnienie. 

Wójt Gminy uzupełnił informację, mówiąc, ze po 15 sierpnia br. indywidualni 

odbiorcy będą podłączani do kanalizacji. 

Inspektor UG Jacek  Popęda mówił na temat bieżących remontów dróg na terenie 

gminy. Wiele robót zostaje wykonanych przy pomocy więźniów, choć warunki 

atmosferyczne bardzo utrudniają roboty. 

Pan Popęda poinformował, że gmina otrzymała środki finansowe z Urzędu 

Marszałkowskiego na przebudowę dróg transportu rolnego. Ze środków tych zostanie  

wykonana droga do oczyszczalni w Opatowie. 

Sołtys wsi Iwanowice Małe Jan Ślusarczyk zgłosił potrzebę dokończenia odpływu 

wody we wsi Iwanowice Małe, najlepiej po żniwach. 

Radny Józef Chyra – na ul. Długiej w Złochowicach istnieje konieczność 

odtworzenia rowów, czy mieszkańcy mogą to zrobić we własnym zakresie? 

Jacek Popęda – jest to droga powiatowa i nawet jeżeli mieszkańcy będą chcieli we 

własnym zakresie wykonać te roboty, musza mieć pozwolenie zarządcy tej drogi. 

Wójt Gminy – nt. opłat za umieszczanie urządzeń w pasie dróg powiatowych, 

odbędzie się w tej sprawie spotkanie z Zarządem Dróg Powiatowych oraz 

przedstawicielami Starostwa Powiatowego.  

Na temat bieżącej działalności Zakładu Komunalnego w Opatowie mówił 

Kierownika Zakładu Robert Puchała. W Waleńczowie odnowiony został zbiornik 

wyrównawczy. Jesteśmy w trakcie wykonania specyfikacji na budowę ujęcia wody w 

Wilkowiecku.   

Radny Dariusz Zając zapytał czy już jest pomysł na rozwiązanie problemu z budowa 

wodociągu na ul. Zakrzewskiej w Waleńczowie. 

Kierownik GZGKiM wyjaśnił, ze wszystko uzależnione jest od finansów. 

Radny Piotr Rojszczyk zapytał czy jest już nawiązany kontakt z firma, która naprawi 

rozpadlinę w drodze w Złochowicach. 

Pani Krystyna Jędrycha odpowiedziała, że sprawa zostanie rozwiązana, ale jest tam 

problem z odpływem wody, dlatego tworzy się ta rozpadlina. 

Radny Rojszczyk – zalana została łąka mieszkańca Złochowic, stało się to z winy 

Zakładu Komunalnego w Opatowie, czy z tego tytułu zostanie wypłacone 



odszkodowanie? 

- na ul. Zielonej w Złochowicach nie zostały odtworzone rowy, po skończonej 

inwestycji. To nieprawda, że wykonawcy naprawiają swoje szkody po wykonaniu 

inwestycji. 

Robert Puchała – wg niego zalanie tego pola pojawiło się pierwszy raz, woda była 

spuszczana przez kilka godzin, ale po ulewach pole było bardzo mokre, dlatego woda 

nie wsiąkała w ziemię. Praca ta musiała zostać wykonana, jeżeli ktoś zasypał sobie 

rów odprowadzający wodę, to nie jest to wina Zakładu Komunalnego. 

Żadnej gratyfikacji z tego tytułu nie przewiduje, to nie było działanie zamierzone, z 

premedytacją, wg niego szkody są minimalne. 

Inspektor Jędrycha wyjaśniła odnośnie ul. Zielonej – skoro nie było rowów przed 

inwestycja nie ma ich teraz, nie było co odtwarzać.  

Radny Tomasz Macherzyński – uszkodzony jest zawór na ul. Kuźniczka w Opatowie 

Inspektor Jędrycha – zawór zostanie naprawiony 

Radna Augustyniak Marzena – częste przerwy w dostawie wody w Zwierzyńcu 

Pierwszym ul. Nowa 

Sołtys wsi Opatów Henryk Edelman – poprosił o odtworzenie rowu przy drodze z 

Opatowa do Iwanowic Dużych, z zalewanych piwnic w Iwanowicach Dużych 

wypompowywana jest woda, która zalewa pobliskie łąki  

Sołtys wsi Iwanowice Małe – potrzebny jest tez rów przy ul. Zwierzynieckiej od 

Iwanowic Małych w stronę Zwierzyńca Pierwszego. 

Wójt Gminy  udzielił informacji na temat nowej „ustawy śmieciowej”, która zostaje 

realizowana na terenie gminy Opatów. Prawie 100% gospodarstw jest już 

wyposażona w dwa kosze do segregacji śmieci, mieszkańcy otrzymali 

harmonogramy wywozu śmieci, dopracowywany jest sposób płatności za odpady.  

Ad-6. 

Sprawozdanie z realizacji gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych gminy  Opatów za 2012 rok 

- radni otrzymali w formie pisemnej.  

Szczegółowych wyjaśnień dokonał Sekretarz Gminy Jerzy Szyja, jako 

Przewodniczący Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

Sprawozdanie zostało zaopiniowane pozytywnie bez uwag. 

Ad-7. 



Sprawozdanie Wójta Gminy Opatów z wykonania budżetu gminy Opatów oraz 

sprawozdanie finansowe za 2012r  

Wójt Gminy Bogdan Sośniak w skrócie  przedstawił to co zostało w obszernym 

opisowym sprawozdaniu, które radni otrzymali przed sesją. 

Ad-8. 

Wójt Gminy zapoznał również z Informacją o stanie mienia komunalnego za 2012r. 

Skarbnik Gminy Zbigniew Kowalik odczytał opinię VI Składu Orzekającego RIO  

w Katowicach o przedłożonym przez Wójta Gminy Opatów sprawozdania  

z wykonania budżetu za 2012r wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. 

Ad-9. 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdań finansowych  za 2012r 

została zatwierdzona jednogłośnie. 

Ad-10. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert Pośpiech  przedstawił  wniosek Komisji 

Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Opatów,  

za działalność finansową w 2012 roku, po przeanalizowania sprawozdania  

z  wykonania budżetu gminy za 2012 rok. 

 

Następnie  odczytał pozytywną opinię VI Składu Orzekającego  RIO w Katowicach 

dot. zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy  Opatów w sprawie 

udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Opatów za 2012 rok. 

Po wysłuchaniu, Rada Gminy Opatów przystąpiła do jawnego głosowania  

nad udzieleniem absolutorium dla Wójta Gminy Opatów za działalność finansową  

w 2012 roku. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Uchwała w sprawie  absolutorium  dla Wójta Gminy za 2012 rok, została podjęta 

jednogłośnie przez 14 radnych. 

Ad-11. 

Uchwała w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego  Gminnej   

Biblioteki Publicznej w Opatowie za rok 2012 – Sprawozdawanie radni otrzymali  

na piśmie. Dodatkowych wyjaśnień udzielił Skarbnik Gminy Zbigniew Kowalik. 

Uchwała podjęta została jednogłośnie. 

Ad-12.  



Uchwała w sprawie  zmian w uchwale budżetowej na 2013rok. –podjęta 

jednogłośnie.  

Ad-13  

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Opatowie. – wyjaśnień dokonała Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej Anna Hyra. Uchwała podjęta jednogłośnie.  

Ad- 14. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości stanowiącej własność gminy Opatów – ze sprawą zapoznał Wójt 

Gminy. 

Opinia Komisji Rolnictwa Rozwoju Gospodarczego i Finansów , w tej sprawie, 

pozytywna.  

Uchwała podjęta jednogłośnie.  

Ad-15 i 16. 

Przewodniczący Rady Gminy Witold Łacny odczytał pismo dot. dyżurów aptek na 

terenie powiatu, z prośbą o ich zaopiniowanie.  

Rada Gminy pozytywnie odniosła się do propozycji Starostwa Powiatowego.  

Wójt Gminy poinformował wszystkich o mającym się odbyć 7 lipca br,. pikniku 

rodzinnym w Iwanowicach Małych połączonym z Mistrzostwami gminy oraz III 

Jurajskim Pucharem Nordic Walking  

Sołtys Edelman zapytał co z parkingiem wokół Urzędu Gminy w Opatowie. 

Wójt Gminy odpowiedział, ze w tej sprawie złożony został wniosek do Urzędu 

Marszałkowskiego o środki na zagospodarowanie terenu wokół Urzędu. 

Radny Rojszczyk – potrzeba ustawienia  znaku  ograniczającego  prędkość na ul. 

Zielonej w Złochowicach  

- na ul. Długiej w Złochowicach  w drodze zostały źle wypełnione ubytki. 



Ad- 17 

Wobec zrealizowanego porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy  zamknął  

XXXIX zwyczajną sesję Rady Gminy Opatów. 

Protokołowała 

Joanna Krotla  


